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Što je zajedničko agentici Kosti, dr. Thirteen iz House-a i Spidermanu? Osim što su svi megapopularni likovi koje već poznajemo s malih i velikih ekrana, ima jedna stvar koju zasigurno niste znali o njima – oni su vegani. Pročitajte i saznajte više što oni kažu o svojem suosjećajnom načinu života i koliko svojim primjerom mogu utjecati na druge!

Alicia Silverstone

[image: Alicia Silverstone] Slavna filmska zvijezda, ali i aktivistica za prava životinja i veganka, Alicia Silverstone, napisala je odličnu knjigu The Kind Diet: a Simple Guide to Feeling Great, Losing Weight, and Saving the Planet. Ova knjiga o suosjećajnom planu prehrane postala je pravi hit, jer ne predstavlja običan režim mršavljenja ili kuharicu s nizom dijetalnih recepata, već cjelovitu eko filozofiju prehrane i života. Alicia ne niže samo recepte, već na vrlo simpatičan i dobronamjeran način daje savjete kako da u stresnom modernom svijetu i napornom tempu života budete dobri prema sebi, prema svijetu koji vas okružuje i svim bićima koja ga nastanjuju. Alicia je postala vegan u svojim ranim 20-ima i od tada se, kaže, osjeća odlično, lijepo, zdravo i zadovoljno.

Ariana Grande

[image: Ariana Grande [ 870.22 Kb ]] Ariana je govorila za Daily Mirror o svom veganstvu spomenuvši svoj talijanski odgoj i to kako je odgojena na mesu i siru. Evo što je rekla: „Bilo mi je dovoljno za svačiji životni vijek.“ O razlozima zašto je prešla na veganstvo rekla je sljedeće: „Volim životinje više nego što volim većinu ljudi i ne šalim se. Ali isto tako vjerujem u hranu baziranu na biljnoj prehrani, cjelovitu prehranu koja vam može produljiti životni vijek i općenito vas učiniti sretnijom osobom. Ponekad je malo zeznuto jesti vani, ali držim se onoga u što sam sigurna: povrće, voće i salate tako da kad se vratim kući pojesti ću nešto drugačije i sadržajnije."

Bellamy Young

[image: Bellamy Young [ 833.16 Kb ]] Bellamy je rekla za YouBeauty o tome kako je postala veganka na fakultetu. „To mi je došlo na jedan čudan način. Bila sam na fakultetu, druga godina studija i imali smo pečena pileća prsa za ručak i nekako su čudno izgledala. Kada sam ih spustila dolje na svoj tanjur, izgledala su potpuno isto kao mali čupavi psić moje majke kada bi se prevrnuo na leđa i tražio da je češete po trbuščiću. To je za mene bilo to."

Benedict Cumberbatch

[image: Benedict Cumberbatch [ 56.04 Kb ]] Proglašen od strane PETA-e najzgodnijim veganom 2018.-e (uz Avu DuVernay), Benedict Cumberbatch na respektabilan način pokazuje što to znači biti suosjećajnom zvijezdom. Kad su ga pitali na koji način je stekao formu za ulogu u filmu Avengers: Infinity War, odgovorio je da se hrani veganski. Uz to se i oblači veganski - 2016.-e se našao na naslovnici britanskog časopisa GQ u veganskoj luksuznoj odjeći brenda Brave GentleMan.

Billie Eilish 

[image: Billie Eilish [ 50.16 Kb ]] Billie je odgojena kao vegetarijanka, ali je pisala o razlozima svog prelaska na veganstvo na svom Tumblr blogu još 2018-e. Rekla je sljedeće: „Postala sam veganka prije otprilike četiri godine iz mnogo razloga. Volim životinje i mislim da nema svrhe u kreiranju nečeg iz životinje ako je ta životinja još uvijek ovdje. Kvragu, pustite životinje na miru. Osim toga, alergična sam na laktozu, a mliječni proizvodi su upravo strašni za vašu kožu i moja je koža ITEKAKO toga svjesna.“ Njezina je majka nedavno lansirala stranicu koja pruža obroke na biljnoj bazi radnicima na prvoj crti koji pomažu u borbi s koronavirusom.

Bryan Adams

[image: Bryan Adams [ 427.55 Kb ]] Bryan Adams govorio je za PETA-u o svom tridesetogodišnjem iskustvu veganstva i što ga je privuklo tom cilju: „Biti suosjećajan prema životinjama je jednostavno nešto što mi je došlo prirodno. Možda zato jer sam imao pse koje sam gledao kako odrastaju i koji su postali dio obitelji. I kako sam i ja odrastao nikada mi nije palo na pamet…nikada ne bih tu čitavu priču s okrutnosti prema životinjama povezao, ali u trenutku kada sam počeo shvaćati što se tu zapravo događa i kako su životinje tretirane, sve me više vodilo i dovelo na put na kojem sam sada; a to je potpuno veganstvo.“

Cody Kearsley

[image: Cody Kearsley [ 239.74 Kb ]] Cody, koji glumi Moosea u Riverdale-u rekao je za BuzzFeed zašto je odlučio postati veganom: „Sada sam vegan već tri godine. Postao sam vegan nakon istraživanja o prednostima biljne prehrane. Ostao sam vegan nakon što sam se upoznao sa nezamislivim strahotama industrije mesa i mliječne industrije jednako kao i s katastrofalnim učinikom koje one imaju na životinje, našu planetu i naše zdravlje."

Daryl Hannah

[image: Daryl Hannah [ 1.02 Mb ]] Daryl je postala veganka u dobi od deset godina kako je rekla za Vegetarian Times: „Vikendima je moja obitelj koja živi u Chicagu putovala u Wisconsin i stajala u tom jednom restoranu koji mi se nije svidio pa sam uvijek čekala u autu dok su svi drugi jeli. Jedne noći bilo mi je dosadno, izašla sam iz auta i prošetala po parkiralištu. Primijetila sam kamion pun teladi i posebno se povezala s jednim koje me nije prestalo ljubiti. Nakon otprilike sat vremena vozač kamiona je izašao iz restorana. Pitala sam ga za ime telića, a on mi je odgovorio: Teletina, sutra ujutro do sedam sati. I to je bilo to; više nisam mogla odvojiti živo biće od onog na mom tanjuru.“

Dawn Richard

[image: Dawn Richard [ 184.00 Kb ]] Dawn je rekla za PETA-u da je postala veganka naglo nakon što je njenom ocu dijagnosticiran karcinom, rekavši: „To je za mene bilo otvaranje očiju. Počela sam puno istraživati, posebice na Food, Inc. i gledati na Netflixu sve te dokumentarne filmove o hrani i zdravlju. Bila sam shrvana otkrivši da je hrana koju jedem toliko procesuirana i loša, a životinje žive u tako strašnim uvjetima. I jednostavno nisam bila sretna s time.“

Ellen Page

[image: Ellen Page [ 55.87 Kb ]] Ova slatka kanadska glumica poznata po ulogama u filmovima Juno, Inception, X-Men i drugima, veganka je već dugo i prilično otvorena po toj temi. Izjavila je: 'Zašto se vegane ismijava, dok nehumana industrija hrane gleda na životinje i prirodu kao na resurse koje se može izrabljivati zbog profita?'

Ellen Pompeo

[image: ellen pompeo [ 53.66 Kb ]] Ellen je postala veganka 2018-e nakon što je posjetila doktora: ovo je rekla za People časopis: „Išla sam na redovan godišnji pregled prije dva tjedna i doktorica Kristi Funk mi je rekla za svoju knjigu. Od tada, čitava je moja obitelj potpuno prešla na veganstvo. Rekla mi je i da je svoje troje djece uspjela okrenuti ka veganstvu i kada sam se s tog pregleda vratila kući – gdje mi je ona doslovno dala sve informacije – rekla sam: To je to, od sada smo svi vegani."

Emily Deschanel

[image: Emily Deschanel] Emily Deschanel iz serije 'Kosti' veganka je više od 15 godina i kaže da svakoga može potaknuti na bezmesnu prehranu pa je i svoga kolegu Davida Boreanaza, koji u 'Kostima' glumi agenta Bootha, uvjerila da jedan dan u tjednu jede vegetarijanski. Boreanaz je uživao i u delicijama na Emilynom veganskom vjenčanju, gdje se posluživala izvanredno ukusna hrana bez ijednog sastojka životinjskog podrijetla. Emily je svjesna da se protiv globalnog zatopljenja najučinkovitije možemo boriti upravo veganskom prehranom - stoga je snimila video u kojem poziva ljude da čuvaju naš planet.

Erykah Badu

[image: Erykah Badu [ 51.31 Kb ]] 2016-e Erykah Badu rekla je za časopis People kako je dugo živjela bez mesa rekavši:2Bila sam vegetarijanka od moje seniorske godine srednje škole, 1989-e, a na veganskoj prehrani sam od 1997-e, dakle sljedeće godine će biti dvadeset godina. Ne bih sebe nazvala vegankom jer se ne uklapam ni u kakvu vrstu organizacije. To je samo nešto što je najbolje za moje tijelo. Kad bih bila Lamborgini, željela bih u njega točiti samo najbolje gorivo."

Evanna Lynch

[image: Evanna Lynch [ 389.32 Kb ]] Evanna je rekla za Vegansku hranu i Življenje o svom putovanju rekavši: „Prešla sam na vegetarijanstvo kada sam imala 11 godina jer me nagonski odbijala ideja o jedenju životinjskog mesa i nije bilo moguće izbjeći činjenicu da je netko ubijen zbog tog komada mesa. No što se tiče veganstva, bila sam definitivno u zabuni jedući svoj sladoled zamišljajuću kako krave žive sretno na otvorenim poljima dajući sav taj višak mlijeka koje im samo otežava kretanje. Tek kada sam pročitala Jedući životinje 2013-e shvatila sam koliko je neodrživ moj vegetarijanski način života s mojim uvjerenjima i tada sam počela tranziciju na veganstvo. Rekla bih da su mi bile potrebne dvije godine da postanem veganka u potpunosti.“ Evanna je suosnivač Kinder Beauty Box-a; usluge za vegansku kozmetiku koja nije testirana na životinjama.

James Cameron

[image: James Cameron [ 641.90 Kb ]] James je govorio PETA-i o svom izboru da bude vegan: „Ne postoji potreba za jedenjem životinja, to je samo naš izbor i time to postaje moralna odluka; ona koja ima golem utjecaj na planetu koristeći njene prirodne resurse i uništavajući biosferu.“ Zajedno sa svojom suprugom osnovao je školu MUSE; potpuno vegansku osnovnu školu u Južnoj Kaliforniji.

James Cromwell

[image: James Cromwell]Visoki glumac međunarodnoj publici poznat je po ulozi šutljivog, ali dragog farmera Hoggetta koji živi sa svinjom koja želi postati pas ovčar u hit filmu 'Praščić Babe'. Uloga u filmu donijela mu je nominaciju za Oscara za najboljeg sporednog glumca, kao i mnoge mogućnosti za stalan posao u Hollywoodu. No, jeste li znali da je 'farmer Hoggett' u stvarnom životu vegan? Cromwell: "Kad ljudi kažu: "Što mogu učiniti?", ja im odgovaram: Nemojte jesti životinje. To je prvi korak. Postati vegan je... najbolja stvar koju možemo učiniti za životinje."

Jessica Chastain

[image: Jessica Chastain [ 1.41 Mb ]] Jessica je veganka od 2007-e, a bila je vegetarijanka 15 godina prije toga. Rekla je za W magazin: „Prešla sam na veganstvo jer je moja prijateljica imala dvotjedni program dostave veganske hrane kojeg nije namjeravala iskoristiti pa sam ga ja preuzela i odmah sam osjetila da imam više energije nego ikada prije…I tada sam rekla: ok, odsad slušam svoje tijelo. Biti veganka nije nešto što sam ikada željela biti, ali zaista samo slušam što mi govori moje tijelo.“

Joaquin Phoenix

[image: Joaquin Phoenix]Poznati glumac nominiran za Oscara u filmu 'Gladijator', vegan je od rođenja, a da je i veliki aktivist za prava životinja pokazao je kada je posudio svoj glas za dokumentarac 'Zemljani' koji govori o potpunoj ljudskoj ovisnosti o životinjama (koje se koriste kao 'ljubimci', za hranu, odjeću, zabavu i 'znanstvena' istraživanja), ali prikazuje i naš potpuni nedostatak poštovanja prema ovim takozvanim 'ne-ljudskim opskrbljivačima'. Film je dobio mnoge nagrade na stranim festivalima. Joaquin je u filmskom svijetu poznat i po tome što odlučno odbija nositi odjeću od životinjskih materijala. Između ostaloga, u filmovima 'Gladijator', 'Otrovno pero Markiza de Sadea' (Quills) i 'Hod po rubu', zahtijevao je da njegovi 'kožni' kostimi budu napravljeni od sintetičkih materijala. Jednom je odbio nositi cipele tijekom foto snimanja za Pradu jer su bile kožne.

John Salley

[image: John Salley [ 68.72 Kb ]] Komentirajući dokumentarni film o veganstvu na The Real, bivši igrač NBA-a objasnio je zašto je prešao na veganstvo: „Ako ću živjeti ovaj život i ovo je jedino tijelo koje imam, želim dobro brinuti o njemu. Ako imate Ferrari ili Mercedes, ljuti vas ako se netko samo nasloni na njega, diše u njega, a zatim stavite u sebe, svoje tijelo vrijedno milijun dolara hranu vrijednu jedan dolar. To je smiješno.“

Jorja Fox

[image: Jorja Fox]Jorja Fox je glumica, producentica, aktivistica i glazbenica. Najpoznatija je po svojim TV angažmanima, gostujućoj ulozi dr. Maggie Doyle u NBC-jevoj seriji 'Hitna služba' i stalnoj ulozi Sare Sidle u CDS-ovom CSI-u. Fox je postala vegetarijanka s 19 godina dok se bavila manekenstvom, a u to vrijeme otkrila je i PETA-u u New Yorku. Danas je veganka, a PETA-inoj osobi za odnose s javnošću rekla je da je sudjelovala u nekoliko prosvjeda i uživala u njihovom čvrstom stavu.

Kat Von D

[image: Kat Von D [ 390.26 Kb ]] Obožavatelji Katine kozmetičke linije već znaju da je ona potpuno veganska i bez okrutnosti. 2016-e je govorila za Compasionate Living časopis o svom izboru da napravi prelazak na veganstvo objasnivši: „Nakon što sam godinama bila vegetarijanka, naišla sam na dokumentarni film Forks Over Knives. Nepobitne informacije o hrani i njezinoj izravnoj povezanosti s trenutnim stanjem u svijetu dotakle su me do te mjere da sam se s time potpuno saživjela. Nakon što sam to pogledala, nikada se više nisam osvrtala.“

Kate Mara

[image: Kate Mara [ 536.40 Kb ]] Kate Mara rekla je Shape-u kako je pronašla veganstvo u 2018-oj, rekavši to ovako: „Bila sam veganka pet godina. No bilo mi je teško ispočetka odreći se sira jer ga jako volim. No meso mi uopće nije nedostajalo. Odlučila sam postati veganka nakon što sam pročitala knjigu naziva The Beauty Detox Solution autorice Kimberly Snyder. Knjiga govori o tome kako naša tijela nisu namijenjena probavljanju hrane životinjskog podrijetla i o tome što bismo trebali jesti umjesto toga. Našla sam puno smisla u tome. Kako sam uvijek imala osjetljiv želudac, kada sam izbacila proizvode životinjskog podrijetla iz svoje prehrane, osjećala sam se znatno bolje."

Kendrick Farris

[image: Kendrick Farris [ 340.58 Kb ]] Američki dizač utega rekao je za HuffPost da je postao vegan iz poštovanja prema životinjama objasnivši: „Nemam nužno povjerenja u način na koji je hrana prerađena. Ne slažem se s načinom na koji su životinje masovno zaklane. Stoga je to ono što me navelo na to što zovu veganskom prehranom.“

Kevin Smith

[image: Kevin Smith [ 171.55 Kb ]] Kevin je u nedavnom izdanju Suosjećajnog življenja objasnio kako su ga njegova kći Harley i srčani udar kojeg je pretrpio doveli do veganske prehrane. Rekao je sljedeće: „Srčani udar koji sam pretrpio bio je najčudnija i najstrašnija stvar koja se ikada dogodila mojoj Harley. Bio je to kao udarac u lice. Stajala je uz mene u bolnici i bila je tamo kada je nutricionist spomenuo opciju prelaska na veganstvo. Moje dijete se uhvatilo za to pa sam rekao: Znaš što, jeo sam kako sam želio 47 godina i to me dovelo ovdje. Probat ću jesti na tvoj način šest mjeseci.“ Prošla je godina i nikada nisam na kušnji. Osjećam da mi je dato više, uključujući i više vremena, više suosjećanja. Jednom kad odstupite od kompleksa mesne industrije, odjednom shvatite: „Bože, to je jednostavno previše patnje.“

Kyrie Irving

[image: Kyrie Irving [ 41.52 Kb ]] Zvijezda NBA-a rekao je za SB Nation u intervjuu nakon utakmice o razlozima prelaska na veganstvo 2017-e rekavši: „Ove sezone sam većinom na biljnoj prehrani, odmakavši se od životinjske hrane i svega toga. Morao sam se odmaknuti. Rezultat je povećanje energije i moje tijelo se osjeća sjajno. Samo razumjevši što je prehrana za mene i koje su dobrobiti za imati najveću količinu energije i biti u mogućnosti održati je na najvišoj razini.“ Nedavno je donirao 200.000 Beyond burgera njujorškoj banci hrane za gladne u periodu korona virusa.

Leona Lewis

[image: Leona Lewis [ 1.53 Mb ]] Leona, koja je 2019-e imala potpuno vegansko vjenčanje, otvorila se za Metro o tome kako je postala veganka. „Kada sam bila mlađa išla bih na farme s majkom gledati životinje – piliće i svinje – i počela sam shvaćati da jedem iste te životinje sa farmi na koje sam voljela ići hraniti ih i u čijem sam društvu voljela biti. Sjećam se da sam rekla majci da ih više ne želim jesti. Prestala sam kada sam imala otprilike šest ili sedam godina. Bila sam većinom vegetarijanka kroz svoju adolescenciju dok na kraju nisam rekla: Ne, neću to više jesti. Također se sjećam da sam prolazila kroz Oxfordski cirkus kao dijete i gledala postere životinja na kojima se vrše testiranja. Gledajući te slike kada ste dijete je prilično traumatično. To je prilično živopisno sjećanje.“

Lewis Hamilton

[image: Lewis Hamilton [ 578.22 Kb ]] Vozač Formule 1 postao je vegan zbog životinja i zbog osobnog zdravlja. Za Independent je rekao: „Postoji gomila stvari koje uvijek pokušavam dići na višu razinu. Jedna od tih stvari je bio moj uzorak spavanja i loš osjećaj u želucu. A vaša intuicija je vaš drugi želudac. Naučeni smo piti mlijeko i jesti meso radi proteina i ja sam jednostavno počeo tražiti i istraživati druga područja vezana uz tu temu."

Madelaine Petsch

[image: Madelaine Petsch [ 563.01 Kb ]] Glumica Riverdale-a rekla je za People da je odrasla na biljnoj prehrani i takvom životnom stilu rekavši: „Na biljnoj sam prehrani čitav svoj život. Veganstvo puni moje tijelo gorivom i ono funkcionira glatko i bez poteškoća.“

Maggie Q

[image: Maggie Q [ 45.22 Kb ]] Maggie je razgovarala s VegNews časopisom o svom prelasku na veganstvo: „Prebacila sam se na biljnu prehranu prije otprilike devetnaest godina dok sam živjela u Hong Kongu. Bila sam na koncertu, a zaposlenica PETA Asia-e je stajala ispred sa štandom. Gledala sam je i nije se činilo da itko obraća previše pažnje na ono što je nudila. Bilo mi ju je žao pa sam joj prišla. Povezale smo se i poslala mi je informacije o tretiranju životinja u modi, hrani i industrijama zabave. Pozlilo mi je od toga, no ništa me nije pripremilo na utjecaj mesne industrije na okoliš. Moja je odluka bila nagla i trenutna i nikada se više nisam osvrnula. Nisam mogla shvatiti samu sebe kako sam ikada mogla tvrditi da volim životinje, a ne učiniti izbor da ih zaštitim."

Mayim Bialik

[image: Mayim Bialik [ 90.95 Kb ]] Mayim Bialik postala je vegetarijanka kada je imala 19 godina i prešla je na veganstvo nakon rođenja svog prvog djeteta. Za Vegetarian Times rekla je sljedeće: „Odbojnost okusa navela me da prestanem jesti meso, a zatim su moja duboka ljubav i poštovanje prema životinjama počeli utjecati na sve više mojih odluka. Imala sam urođeni osjećaj da želim biti veganka, ali bilo mi je potrebno više informacija. Promjena je bila postepena, što me navelo da promislim o svakom sljedećem koraku. Još sam uvijek konzumirala mliječne proizvode kada je rođen moj prvi sin; on je nažalost bio intolerantan na moje mlijeko dojilje i shvatila sam da ja imam alergiju na mlijeko. I tako je sve evoluiralo. Tada sam pročitala Jedući životinje Jonathana Safrana Foera i to je bilo to. „

Mena Massoud

[image: Mena Massoud [ 41.54 Kb ]] Mena, koja je nedavno igrao naslovnu ulogu u Disneyevom Aladinu rekao je sljedeće za BuzzFeed: „ Prelazak na biljnu ishranu je zapravo evoluiranje u ispravnom smjeru čime pomažemo spasiti našu planetu, naša tijela i duše naših živih prijatelja“. Mena također vodi Evolving Vegan i u Rujnu će objaviti kuharicu istog naziva.

Moby

[image: Moby [ 48.36 Kb ]] Ikonski glazbenik dugogodišnji je aktivist za prava životinja. Štoviše, u 2018.-oj je napunio 31 godinu veganskog staža! Moby je postao vegan iz ljubavi prema životinjama te nije mogao podnijeti patnju koja im se nanosi. S vremenom su njegovu predanost veganstvu ojačale i teme klimatskih promjena, ljudskog zdravlja, krčenja prašuma, sigurnosti radnika, alokacije resursa, opustošenja, gladi u svijetu... 'Svi ti problemi direktno su povezani s perverznim društvenim izborom da unište svoj planet kako bi mogli uživati u hamburgerima.', izjavio je.

Mýa

[image: Mýa [ 297.61 Kb ]] Mya-ina odluka da postane veganka rodila se iz izazova koje si sama postavlja svake godine, kako je rekla za Madame Noire. Samozvana ekstremistica rekla je sljedeće: „Nisam znala u što se upuštam kada sam krenula s veganstvom, no toliko se stvari promijenilo. Izgubila sam 11 kilograma i osjećala sam se bolje; mentalno, emocionalno i duhovno. Liječila sam se iznutra i izvana. Nije bilo potrebe da toliko vježbam i srezala sam svoj budžet na pola. Uvidjela sam sve dobrobiti svakog područja svog života uključujući kreativne aspekte, a mnogi od njih odnose se na hipofizu ( pinealnu žlijezdu ).“ Nakon toga prešla je na sirovu vegansku ishranu i danas je zagovornica veganstva; čak ima i svoj vodič za tranziciju na veganstvo dostupan na svojoj web stranici.

Natalie Portman

[image: natalie portman [ 1.52 Mb ]] Natalie je prešla s vegetarijanstva na veganstvo nakon što je 2009-e godine pročitala knjigu Jedući životinje. O tome je rekla sljedeće: „ Nakon što sam pročitala knjigu, to je bilo ono što me učinilo vegankom. Vjerujem da sam do tada mislila kako konzumacijom jaja i mliječnih proizvoda ne štetimo životinjama jer to su njihovi prirodni nusproizvodi. No kada sam počela učiti o uvjetima i učincima na okoliš svih tih životinja kao i utjecaja na ljude imajući goleme grupe bolesnih životinja zajedno na jednom mjestu, to je zaista u meni probudilo želju za instantnom promjenom.“

Nathalie Emmanuel

[image: Nathalie Emmanuel [ 1007.21 Kb ]] Glumica koja je u Igri prijestolja glumila Missandei otkrila je Women's Health časopisu kako je odlučila postati veganka prije osam godina: „Ispočetka sam bila na veganskoj ishrani jedan tjedan – preispitala sam se da li me to čini zaista bolesnom, no zapravo sam se osjećala izuzetno dobro pa sam nastavila još jedan tjedan i tada sam se osjećala još bolje. Ljudi su mi sustavno dolazili govoreći mi kako izgledam sjajno i kako mi je pogled čist pa sam nastavila."

Olivia Wilde

[image: Olivia Wilde] Najljepša djevojka na svijetu, prema mišljenju čitatelja popularnog Maxima, Olivia Wilde, dobila je još jednu titulu ljepote. Poznata glumica, dr. Thirteen iz serije 'House', zauzela je prvo mjesto na listi najljepših zvijezda organizacije PETA i tako postala najseksi veganka na svijetu za 2010. godinu. No, važnije od njene vanjske ljepote je ona unutarnja jer Olivia svojim odabirom nekonzumiranja mesa životinja, kao ni ostalih njihovih proizvoda, godišnje spasi preko 100 životinjskih života. 'Počašćena sam i dobila sam još veću inspiraciju da nastavim živjeti životom kakav sam dosad živjela. Onim koji je zdrav za moje tijelo, životinje i za cijeli svijet u kojem živimo', izjavila je Olivia nakon što su je proglasili pobjednicom.

Pamela Anderson

[image: Pamela Anderson [ 273.53 Kb ]] Pam je prvi puta odlučila da više ne želi jesti meso još kao dijete, kako je rekla za Guardian 2018-e objasnivši: „Jednog dana pronašla sam mrtvog jelena, bez glave, kako je visio ispred moje kuće dok mu se krv cijedila u kantu. Plakala sam danima. Nije mi bilo teško odreći se nečeg tako okrutnog. Navela sam i svog oca da prestane loviti.“ Kasnije je prešla na veganstvo o čemu je pisala na svom blogu: „Veganstvo je više od odluke da ne jedete proizvode životinjskog podrijetla. Veganstvo je puno više od toga. Veganstvo je spašavanje životinja, samih sebe, našeg društva i naše planete!“

Portia de Rossi

[image: Portia de Rossi [ 51.57 Kb ]]Australsku glumicu Portiju de Rossi svi poznajemo iz uloge distancirane i ambiciozne odvjetnice Nelle Porter u popularnom serijalu 'Ally McBeal'. No, jeste li znali da je Portia velika ljubiteljica životinja, pa tako i veganka? 'Kad smo Ellen i ja tek počele hodati, ja sam nosila krzno, a ona jako skupu talijansku teleću kožu. Gnjavila me što nosim krzno, a ja sam rekla: "Zašto bi lisica bila važnija od krave?" Preuzele smo ideju i realizirale je u potpunosti. Radimo što možemo.' Portia je pokazala zanimanje i za pokretanje vlastite linije veganske obuće.

Rooney Mara

[image: Rooney Mara [ 264.78 Kb ]] Rooney Mara je postala veganka još 2011-e prema onome što je nedavno rekla za Coveteur: „Bila sam vegetarijanka s prekidima i vraćanjima od moje devete godine… Prekidala sam i vraćala se vegetarijanstvu samo zato jer su mi roditelji rekli da sam izbirljiva i nisu mi uvijek dopuštali ovaj odabir. Tada, prije otprilike sedam godina, netko mi je poslao jedan zaista strašan video o svinjama što me dovelo do drugog strašnog videa i zatim do još jednog isto tako strašnog videa. Jednostavno sam se zavukla u YouTube-ovu zečju rupu."

Ruby Rose

[image: Ruby Rose [ 348.38 Kb ]] Ruby Rose govorila je o tome kako je postala veganka u epizodi Shark After Dark, govoreći o sjećanju iz djetinjstva koje ju je prvi puta lansiralo na ovo putovanje. „Znala sam jesti nešto zvano „juha od peraje morskog psa“, a nisam znala i tada sam rekla svojoj majci: Čekaj, jel se ovo stvarno radi od peraje morskog psa? Pomislila sam kako je to čak i gore što samo odrežu peraje i morski psi su ostavljeni bespomoćni i u nemogućnosti da se kreću. To me uistinu uplašilo i imala sam noćne more o morskim psima bez peraja u oceanima i stoga nikada više nisam mogla jesti ribu."

Russell Brand

[image: Russell Brand [ 66.05 Kb ]] Russel Brand je bio vegetarijanac od svoje rane adolescencije i eksperimentirao je s veganstvom dok se nije potpuno i zauvijek obvezao početkom 2019-e. Govorio je o svom povratku veganstvu na turneji rekavši: „ Zapravo me društvo uvuklo u veganstvo…Bio sam vegetarijanac otkad sam bio klinac, s nekih četrnaest godina i zbog Smithsa i zbog: Oh, oni na farmama rade što? Znate, bilo je jednostavno previše brutalno. I tada je moj kompa Simon Amstell koji je vrlo dobar komičar, napravio film nazvan Pokolj, koji je na neki način govorio o tome kako će za pedeset godina ljudi pogledati unatrag i osjećati golemu krivnju zbog jedenja životinja.“ Njegova je slavna izjava: „Ne vidim zašto bi netko trebao izgubiti život samo zato da bi ti imao neku grickalicu.“

Sandra Oh

[image: Sandra Oh]Sandra Oh, poznatija kao dr. Christina Yang iz TV serije 'Uvod u anatomiju', nije samo veganka, nego i svoje kolege sa seta upoznaje s veganskom hranom! Nedavno je odvela nekoliko svojih prijatelja glumaca u holivudski veganski restoran, gdje je Patrick Dempsey (dr. Shepherd ili 'McDreamy') uživao u veganskoj čokoladnoj torti, a Ellen Pompeo se nekoliko puta vraćala po još veganskih delicija!

Sia

[image: Sia vegan [ 70.39 Kb ]] Dugogodišnja vegetarijanka, a od 2014.-e i veganka, popularna pjevačica Sia sudjelovala je u PETA-inoj kampanji za kraj napuštanju životinja, promičući sterilizaciju kao mjeru kontrole neželjenih životinja.

Stevie Wonder

[image: Stevie Wonder [ 1.55 Mb ]] Steve Wonder rekao je za AOL da je postao vegan zbog okoliša. Muzička ikona je rekla: „Motiviram ljude da učine nešot po pitanju načina našeg života na ovoj planeti.“ Također je rekao: „Moramo činiti našu planetu zelenijom, urbana područja održivijima za našu djecu. Ne možemo samo govoriti o tome, moramo to i biti.“

Tabitha Brown

[image: Tabitha Brown [ 1.09 Mb ]] Slavna veganka nedavno je objasnila kako je započelo njezino vegansko putovanje. Suočila se s iznimnom slabošću i simptomima koji su uključivali kroničnu bol, zamagljen vid, napade panike i tjeskobe. Jednog dana kćer joj je sugerirala da pogleda film What the Health koji ju je uvjerio da isproba veganstvo i nikada se više nije osvrnula natrag: „Suprug i ja smo sjeli zajedno, pogledali ga i to je za nas bilo vrlo interesantno. U filmu su govorili o dobrobiti biljne prehrane za zdravlje. Zaključila sam da bih mogla barem pokušati s veganstvom na 30 dana u veganskom izazovu i na deseti dana moje su glavobolje nestale. Od tog dana počela sam se osjećati bolje. Počela mi se vraćati energija, osjećala sam se dobro u vlastitoj koži. Na 29-i dan sam odlučila: Ovo je moj put, prelazim na veganstvo.

Taraji P. Henson

[image: Taraji Henson [ 171.60 Kb ]] Taraji je otkrila InStyle-u svoj nedavni prelazak na veganstvo. Prema njenim riječima „Bilo je potrebno da mi doktor u Maconu, Georgiji kaže: Ako ne promijenite način na koji funkcionirate, zaradit ćete karcinom želuca. Stoga sam sve doslovce preokrenula iz te potrebe jer želim živjeti. I hvala bogu na tome jer zaista se osjećam znatno bolje.“

Tobey Maguire

[image: Tobey Maguire] Jeste li znali da je i Spider-Man vegan? Ili barem glumac koji ga utjelovljuje. U pokušaju da svoje vegetarijanstvo odvede korak naprijed, Tobey Maguire je iz kuće izbacio svu kožu. Maguire inzistira da svi koji posjećuju njegov dragocjen dom prvo skinu svu odjeću i obuću od kože - uključujući cipele i remenje. O svojoj neveganskoj prošlosti kaže: 'Bilo mi je stvarno teško jesti piletinu jer bih počeo zamišljati što jedem i kakav je život ta životinja provela.'

Travis Barker

[image: Travis Barker [ 52.61 Kb ]] Bubnjar grupe Blink-182 rekao je Joeu Roganu u njegovoj emisiji da je postao vegan nakon što je preživio avionsku nesreću 2008-e. Rekao je sljedeće: „Bio sam vegetarijanac od svoje trinaeste godine i nakon nesreće sam bio u bolnici. To je zapravo duga priča koju ću sumirati: u bolnici sam morao jesti meso jer nisu imali nikakvu drugu proteinsku opciju. Pa sam morao jesti govedinu – što god sam mogao probaviti ne razmišljajući o tome što sam jeo. Gotovo uopće nisam jeo. Odbijao sam hranu, davao sam je prijateljima jer nisam želio jesti meso, no tada sam bio uhvaćen. Kada sam izašao odlučio sam da sljedeće što želim promijeniti u svojoj prehrani je to da se okrenem veganstvu. I to je bilo toliko jednostavno u Los Angelesu jer imamo zaista mnogo veganskih restorana.“

Venus Williams

[image: Venus Williams [ 55.81 Kb ]] Venus je za časopis Health izjavila kako je prešla na biljnu prehranu nakon što joj je dijagnosticiran Sjögrenov sindrom: „Počela sam iz zdravstvenih razloga. Dijagnosticirana mi je autoimuna bolest i željela sam održati svoj rezultat na terenu. Jednom kada sam počela doista sam se zaljubila u taj koncept davanja goriva vašem tijelu na najbolji mogući način. Ne samo da mi je korisno na terenu već osjećam da zaista činim pravu stvar za sebe."

Will.I.Am

[image: William [ 37.81 Kb ]] Poznati reper iz Black Eyed Peasa isprva je prešao na biljnu prehranu kako bi povratio kontrolu nad svojim zdravljem, no uskoro je postao veliki zagovornik veganskog načina života. Pokrenuo je V-gang, 'grupu ljudi koja zauzima gangsterski pristup zdravom i osviještenom življenju'. Osim što širi informacije o zdravstvenim prednostima veganske prehrane, govori i o neetičnosti ubijanja životinja za hranu i propitkuje korumpiranost prehrambene industrije.

Woody Harrelson

[image: Woody Harrelson]Woody Harrelson je evoluirao od miljenika TV publike do traženog filmskog glumca koji se najbolje snalazi u akcijskim komedijama. Osim što je poznat kao Woody Boyd iz legendarne serije 'Kafić uzdravlje', Woody je poznat i po tome što se zalaže za prava životinja i zdravije obroke, pa stoga požuruje zastupnike američke Vlade da uvedu u škole bezmesne obroke i alternative mliječnim napicima. Kaže kako bi se na taj način poboljšale prehrambene navike američke djece, kojoj se od najranije dobi nudi masna hrana puna kolesterola. Harrelson se čvrsto drži veganskog stila života, a poznato je da ostalim zvijezdama na setovima nabavlja bezmesnu hranu.
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Udruga Prijatelji životinja neprofitna je nevladina udruga, osnovana 2001. godine s ciljem promoviranja zaštite i prava životinja te vegetarijanstva, odnosno veganstva, kao etički, ekološki i zdravstveno prihvatljivog životnog stila.

Udruga je članica EVU,
Eurogroup for Animals, ECEAE, IAFC i OIPA.







Prijatelji životinja, Jurišićeva 25, 10000 Zagreb

Radno vrijeme ureda: od pon. do pet. od 10 - 16h,

a izvan radnog vremena po dogovoru

(molimo da svoj dolazak najavite).
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